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P R O T O K Ó Ł  Nr ORN.0012.2.6.2015 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 25 marca 2015 r. 

 

 
 Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności                        

w załączeniu. 

  

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz. 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału i Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej – 

Inez Castellaz-Styczyńska, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Marianna 

Kisielska, 

 Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

otworzyła posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek posiedzenia:  

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Analiza planów zaopatrzenia gminy w energię elektryczną, cieplną oraz gaz. Wydatki 

gminy na oświetlenie ulic, placów i dróg publicznych znajdujących się na terenie 

gminy. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wolne wnioski.  

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

wyjaśnił, że Burmistrz Olecka poinformował Przewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku, iż 

radna Renata Dunaj korzysta z dotacji gminy na prowadzenie prywatnego żłobka oraz 

korzysta z mienia komunalnego. Prawnicy obsługujący gminę uważają, iż radna narusza 

zakaz prowadzenia działalności gospodarczej z wykorzystaniem mienia komunalnego gminy, 

w której uzyskała mandat.  

Radna Dunaj złożyła wyjaśnienia, z których wynika, iż w jej ocenie nie dopuściła się 

naruszenia zakazu prowadzenia działalności z wykorzystaniem mienia komunalnego gminy, 

tym samym nie zachodzą przesłanki do wygaszenia mandatu radnej. Pismo i wyjaśnienia 

przekazano kancelarii prawnej. Projekt uchwały musi być głosowany na sesji, następnie 

wojewoda podejmie decyzję w tym względzie. 
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Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

stwierdziła, iż radni otrzymali mailem od Pani Dunaj wniosek o odrzucenie projektu uchwały 

w sprawie wygaśnięcia mandatu radnej.  

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 6 głosach przeciw i 1 wstrzymującym negatywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej. 

 

 

b) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Olecko 

 
Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

poinformował, iż burmistrz zgłosi wniosek o zdjęcie z porządku obrad powyższego projektu 

uchwały, gdyż inwestor zwrócił się z wnioskiem o zmianę lokalizacji wiatraków. W związku 

z powyższym projekt studium należy ponownie wyłożyć do publicznego wglądu, a temat 

powróci za około 3 miesiące.  

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

dodała, że inwestor zawnioskował o usuniecie ze studium trzech planowanych lokalizacji 

wiatraków oraz zmianę zapisów dotyczących już zaproponowanych lokalizacji turbin.  

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 

Opinia Komisji: 

Komisja nie opiniowała projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

 

c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów położonych w centralnej części miejscowości Olecko - Kolonia 

 
Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy terenu położonego po drugiej stronie obwodnicy w 

obrębie geodezyjnym Jaśki. Teren objęty jest planem z 2002 r., którego zapisy do tej pory nie 

zostały zrealizowane. Inwestor – właściciel firmy SILVAN Sp. z o.o. odkupił grunty od 

osoby fizycznej, które były przeznaczone pod zabudowę mieszkaniową, i zawnioskował o 

sporządzenie mpzp na rozszerzenie prowadzonej działalności, jednocześnie składając wniosek 

o wniesienie przedmiotowych terenów do Warmińsko-Mazurskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej. W przyszłości wiąże się to z utworzeniem nowych miejsc pracy.  

Zaproponowane przeznaczenie terenu na użytkowanie produkcyjno-usługowo-przemysłowe 

jest zgodne z projektowanym studium, gdyż po drugiej stronie obwodnicy projektowane są 

tereny rozwoju miasta w tym kierunku.  

Ponadto usankcjonowane zostaną grunty obwodnicy, gdyż działki przyległe do niej stanowią 

własność Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, które obecnie są przeznaczone 

pod zabudowę mieszkaniową, a de facto stanowią pas drogowy. Zatem plan uporządkuje 

przeznaczenie terenu. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, czy teren bezpośrednio przylega do obwodnicy i czy w przyszłości będzie 

możliwość budowy w tamtym miejscu przejścia dla pieszych. 
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Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, iż obszar ma powierzchnię ok. 13 ha i przylega bezpośrednio do obwodnicy. 

Jeśli na etapie procedowania planu zostanie złożony wniosek odnośnie przejścia dla pieszych, 

to zostanie uwzględniony.  

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych                   

w centralnej części miejscowości Olecko – Kolonia. 

 

 

d) powołania Oleckiej Rady Seniorów 

 

Kierownik Wydziału SOG – Inez Castellaz-Styczyńska 

poinformowała, że zmiana przepisów ustawy o samorządzie gminnym dała możliwość 

powołania rady seniorów oraz nadania jej statutu. Przedmiotowy projekt uchwały był 

analizowany przez Komisję Statutową, która dyskutowała głównie nad wiekiem 

przedstawicieli rady seniorów. 

Burmistrz przedkładając projekt uchwały pod obrady Komisji Statutowej zaproponował, aby 

w skład rady wchodzili przedstawiciele osób, które ukończyły 65 rok życia, mając na uwadze, 

że jest to wiek poprodukcyjny dla mężczyzn. Komisja Statutowa przyjęła wniosek, aby w 

skład rady wchodzili przedstawiciele osób, które ukończyły 55 rok życia. Z kolei Komisja 

Oświaty (…) przyjęła autopoprawkę burmistrza i określiła wiek na 60 rok życia, natomiast 

Komisja Polityki Prorodzinnej (…) przyjęła poprawkę, aby w skład rady wchodzili 

przedstawiciele osób, które ukończyły 55 rok życia.     

Olecka Rada Seniorów będzie organem konsultacyjno-doradczym i opiniującym. Radę 

powoła burmistrz. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

dodała, iż na posiedzeniu Komisji Statutowej oprócz wieku, była mowa o formie dokumentu 

potwierdzającego wytypowanie przedstawiciela przez zgłaszający podmiot lub organizację 

oraz o niestosowaniu skrótów w projekcie statutu.  

Odczytała interpretację prawną dotyczącą gminnej rady seniorów w zakresie wieku. 

 

 Kierownik Wydziału SOG – Inez Castellaz-Styczyńska 

wtrąciła, że nie został określony wiek dla przedstawicieli podmiotów działających na rzecz 

osób starszych, w szczególności przedstawicieli organizacji pozarządowych.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

dodała, iż należy wziąć pod uwagę, że przedstawiciele podmiotów działających na rzecz osób 

starszych są reprezentantami i nie muszą mieć ani 55, ani 60 lat.  

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

jego zdaniem, uchwała po podjęciu będzie wymagała jeszcze dopracowania, bo na dzisiaj nie 

wiadomo, ilu będzie chętnych. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

poddała pod głosowanie zgłoszone poprawki dotyczące wieku przedstawicieli osób 

wchodzących w skład Oleckiej Rady Seniorów. 

 

Komisja przy 3 głosach za, 2 przeciw i 2 wstrzymujących przyjęła poprawkę, aby w skład 

Oleckiej Rady Seniorów wchodzili przedstawiciele osób, które ukończyły 55 rok życia. 
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Komisja przy 2 głosach za, 3 przeciw i 2 głosach wstrzymujących odrzuciła poprawkę, aby w 

skład Oleckiej Rady Seniorów wchodzili przedstawiciele osób, które ukończyły 60 rok życia. 
 

Pytań, ani uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 
 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając przyjętą poprawkę, przy 5 głosach za, 1 przeciw i 1 głosie 

wstrzymującym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

powołania Oleckiej Rady Seniorów. 

 

 

e) wyznaczenia kierunków działań Burmistrza Olecka w kadencji 2014-2018 

 
Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

poinformował, iż burmistrz, na prośbę radnego Macieja Juchniewicza, zgłosi wniosek o 

zdjęcie z porządku obrad powyższego projektu uchwały, gdyż radny stwierdził, że nie było 

dyskusji na ten temat i proponuje wrócić do niego za 2-3 miesiące.  

 

Pytań, ani uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 
 

Opinia Komisji: 

Komisja nie opiniowała projektu uchwały w sprawie wyznaczenia kierunków działań 

Burmistrza Olecka w kadencji 2014-2018. 

 

 

f) utworzenia odrębnych obwodów głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej 

oraz domu pomocy społecznej 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

wyjaśnił, iż tradycyjnie przed każdymi wyborami, rada podejmuje uchwałę w sprawie 

utworzenia odrębnych obwodów głosowania. Warunkiem utworzenia obwodu odrębnego jest, 

aby w dniu wyborów w zakładzie opieki zdrowotnej oraz domu pomocy społecznej 

przebywało co najmniej 15 wyborców. Na terenie gminy Olecko są dwa takie miejsca – 

szpital w Olecku i Dom Pomocy Społecznej w Jaśkach.  

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia 

odrębnych obwodów głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej oraz domu pomocy 

społecznej. 

 

 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                   

i o wolontariacie 

 

Inspektor Wydziału ORN – Alicja Mieszuk  

wyjaśniła, że uchwala w obecnym brzmieniu wymusza stosowanie jednej z form konsultacji. 

Do tej pory stosowała jedną formę – spotkanie z przedstawicielami sektora pozarządowego. 

Zgłoszono uwagi, iż nie każdemu powyższa forma konsultacji odpowiada, wiec wychodząc 

naprzeciw zgłoszonym wnioskom proponuje zmianę uchwały polegającą na łączeniu form 
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konsultacji. Ma nadzieję, że ta zmiana przyczyni się do szerszej konsultacji i wpłynie więcej 

uwag i opinii do współpracy.  

Na poniedziałkowym posiedzeniu Komisji Oświaty (…) zgłoszono uwagę, aby w §5 dodać 

ustęp w brzmieniu: „Czas trwania konsultacji nie może być krótszy niż 14 dni 

kalendarzowych”. Uwaga jest słuszna i zapis został wprowadzony do projektu uchwały jako 

autopoprawka burmistrza.  

Zmiany nie są znaczne, ale zostaje uchylony cały załącznik do projektu uchwały i przyjęty 

nowy tekst jednolity, by łatwiej było na nim pracować.      

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków), uwzględniając autopoprawkę burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego 

sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. 

 

 

h) objęcia granicami Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. 

nieruchomości gruntowych, położonych na terenie Gminy Olecko 

 
Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

oznajmił, iż właściciel firmy Z.P.U. „Prawda” Sp. z o.o. chce przeznaczyć teren przy ul. 

Gołdapskiej na budowę nowych hal produkcyjnych i produkcyjno-magazynowych wraz                         

z infrastrukturą techniczną. W tym celu planuje zainwestować 49 mln zł. Właściciel firmy ma 

zakłady produkcyjne również w Ełku i znajdują się one w SSSE, stąd chce, aby w Olecku 

jego tereny również zostały objęte tą strefą. Olecko najprawdopodobniej będzie jedynym 

miastem w Polsce, w którym będą dwie specjalne strefy ekonomiczne.  

Zgoda Rady Miejskiej w Olecku jest niezbędna przy wnioskowaniu do Zarządu SSSE S.A.                    

o objęcie działek granicami strefy. Jeśli powstanie strefa, to zatrudnienie w zakładzie 

wzrośnie o 50 miejsc pracy.  

Biorąc pod uwagę utworzenie nowych miejsc pracy (100) przez firmę SILVAN oraz 

zatrudnienie przez firmę Z.P.U. „Prawda”, w najbliższych dwóch latach przybyłoby 150 

nowych miejsc pracy, co byłoby bardzo znaczące i korzystne, gdyż obecnie poziom 

bezrobocia wynosi 23%, w Ełku – 25,5%, a w innych miastach naszego województwa 

bezrobocie sięga nawet 40%. Gdyby powstały nowe miejsca pracy i w tym czasie żaden 

zakład nie zbankrutował, to wskaźnik bezrobocia wyniósłby poniżej 20%. 

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie objęcia 

granicami Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. nieruchomości gruntowych, 

położonych na terenie Gminy Olecko. 

 

 

i) likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Przedszkolu  

z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku oraz Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

Zespole Szkół w Olecku 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek  

wyjaśniła, iż projekt uchwały jest kontynuacją sprawy rozpoczętej miesiąc temu. Na sesji w 

lutym rada podjęła uchwałę w sprawie zamiaru likwidacji jednostek. Warmińsko-Mazurski 
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Kurator Oświaty w Olsztynie wyraził zgodę na likwidację przedmiotowych zespołów i stąd 

został przedłożony projekt uchwały porządkujący rzeczywisty stan sieci przedszkolnej w 

gminie Olecko.  

 

Pytań, ani uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 
 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie likwidacji 

Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Przedszkolu z Oddziałami Integracyjnymi                     

w Olecku oraz Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Zespole Szkół w Olecku. 

 

 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015-2024 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, iż w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 2015 r. jest taki sam plan jak w 

projekcie budżetu łącznie ze zmianami w budżecie na 2015 r. Na lata kolejne od 2016 do 

2024 r. nie ma szczegółowo opisanych zadań, są łącznie wskazane wydatki bieżące, które nie 

mogą być wyższe niż dochody bieżące. Wszystkie zmiany w budżecie gminy zostały ujęte w 

WPF. Burmistrz mógł dokonywać zmian w budżecie na podstawie podejmowanych 

zarządzeń w zakresie otrzymanych dotacji celowych na zadania bieżące głównie z zakresu 

pomocy społecznej.  

Główna zmiana WPF polega na wprowadzeniu nadwyżki budżetowej z roku 2014 oraz 

wprowadzeniu przedsięwzięcia pn. „Partnerstwo na rzecz ochrony wód obszaru 

transgranicznego LT-PL-RUS”.  

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015-2024. 

 

 

k) zmiany budżetu gminy na 2015 rok 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, iż ogółem plan dochodów zwiększa się o 1.833.258 zł, natomiast plan 

wydatków o 1.880.026 zł. Planowane wydatki zwiększają się o 46.768 zł, gdyż po stronie 

przychodów wprowadza się nadwyżkę budżetu gminy za 2014 r.   

Omówiła zmiany w palnie dochodów: 

 w dz. 630 – Turystyka, wprowadza się plan dotacji celowej w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich w kwocie 605.765 zł na 

zrealizowany w 2014 roku w ramach Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – 

Polska 2007 – 2013 projekt pn. „Budowa ścieżki rowerowej na szlaku dawnej kolejki 

wąskotorowej”. Dotacja była planowana w budżecie na 2014 r., jednak do końca roku 

nie wpłynęła i stąd były problemy z realizacją wydatków pod koniec ubiegłego roku. 

W uzgodnieniu z Powiatem Oleckim gmina nie przekazała dotacji w kwocie 400.000 

zł na budowę drogi powiatowej w miejscowości Babki Gąseckie. Powiat zadanie 

zrealizował, dlatego w tym roku wprowadza się dotację. Ponadto w zeszłym roku 

gmina nie przekazała części dotacji w kwocie 87.000 zł Regionalnemu Ośrodkowi 

Kultury w Olecku – „Mazury Garbate” na jego działalność oraz funkcjonowanie 

biblioteki; 
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 w dz. 758 – Różne rozliczenia, w rozdz. 75801, w związku z otrzymaną od Ministra 

Finansów decyzją z dnia 6 lutego 2015 r., zwiększa się plan części oświatowej 

subwencji ogólnej o 327.493 zł; 

 w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, wprowadza się plan dotacji 

w wysokości 900.000 zł na dalszy etap projektu pn. „Partnerstwo na rzecz ochrony 

wód obszaru transgranicznego Litwy, Polski i Rosji” realizowanego w ramach 

Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska – Rosja 2007-2013. 

Poprzednie etapy projektu obejmowały budowę wodociągu i przydomowych 

oczyszczalni ścieków w Kukowie. Gmina zakończyła projekt i wykonała zadania do 

końca 2014 r. Pojawiła się możliwość wykorzystania oszczędności i w dniu 10 marca 

br. gmina złożyła wniosek do Wspólnego Sekretariatu Technicznego w Warszawie                   

o możliwość przedłużenia projektu i wykorzystania oszczędności. Na dzisiaj jeszcze 

nie ma zgody, ale jeśli będzie, to zadanie musi być wykonane do czerwca br. Po 

stronie wydatku wprowadza się plan w wysokości 1.000.000 zł, gdyż gmina musi 

wnieść wkład własny w wysokości 10% kosztów zadania. W ramach oszczędności 

planuje się wykonanie remontu długiego mostu drewnianego na rzece Lega oraz 

zakup urządzeń do oczyszczalni ścieków neutralizujących nieprzyjemne zapachy.  

 w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej, która wprowadziła klasyfikację 

wszystkich wydatków związanych z gospodarką odpadami w jednym rozdziale – 

90002, zaplanowane środki po stronie dochodów w wysokości 3.180.000 zł przenosi 

się z rozdziału 75618 do rozdziału 90002. Zatem wszystkie wydatki związane                          

z gospodarką odpadami, jak też dochody będą w jednym rozdziale. Po stronie 

wydatków środki przenosi się z różnych rozdziałów, gdyż w rozdziale urzędu są 

koszty administracyjne, czy wynagrodzenia pracowników, natomiast w gospodarce 

komunalnej – przykładowo likwidacja dzikich wysypisk, czy składka do Związku 

Międzygminnego „Gospodarka Komunalna”. Powyższa zmiana jest wprowadzona 

jako autopoprawka burmistrza.  

Omówiła zmiany w planie wydatków: 

 w dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75412 – 

Ochotnicze straże pożarne, zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych o 50.000 zł         

z tytułu zaplanowanych środków na wykonanie projektu budowy strażnicy OSP 

Gąski. Zadanie ze zmienioną nazwą przenosi się do działu 921, rozdział 92109 – 

świetlice, nazwa zadania „Budowa świetlicy wiejskiej z boksem garażowym                         

w Gąskach” w kwocie 50.000 zł. Powodem zmiany jest to, że gmina zamierza 

wystąpić o dofinasowanie zadania z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, a nie 

przewiduje on dofinansowania budowy strażnic, tylko świetlic; 

 w dz. 801 – Oświata i wychowanie, zwiększa się plan wydatków ogółem o 200.000 zł 

w planie Urzędu Miejskiego z przeznaczeniem na remonty placówek oświatowych. 

Szczegółowy podział środków na poszczególne szkoły burmistrz określi po dokonaniu 

analizy wszystkich potrzeb. W związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej dodano w 

dziale dwa nowe rozdziały, w których należy sklasyfikować wydatki związane                        

z realizacją zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod 

pracy dzieci i młodzieży w przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach. 

Ministerstwo Edukacji z subwencji oświatowej wydzieliło kwotę dla każdej jednostki 

samorządu terytorialnego – w gminie Olecko jest to 1.480.347 zł. Środki te zostają 

przeniesione do dwóch nowych rozdziałów z innych rozdziałów w dziale Oświata                     

i wychowanie. Z powyższej kwoty gmina winna rozliczyć się, co jest niezgodne                    

z przepisami, bo co do zasady z subwencji nikt nie ma obowiązku rozliczać się. 

Pozostałe zmiany w poszczególnych szkołach przedstawia uzasadnienie do projektu 

uchwały; 

 w dz. 852 – Pomoc społeczna, zwiększa się plan wydatków w MOPS Olecko o kwotę 

5.440 zł, na wkład własny do Programu Aktywizacja i Integracja realizowany przez 

Powiatowy Urząd Pracy w Olecku. Program kierowany jest do bezrobotnych, 

korzystających ze świadczeń pomocy społecznej, którzy wykonują prace społecznie 
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użyteczne. Powyższa kwota stanowi 40% wynagrodzenia, pozostała część 

wynagrodzenia pokrywa PUP; 

 w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, zwiększa się o 5.145 zł 

plan na zadaniu inwestycyjnym pn. „Budowa oświetlenia w Giżach”, co pozwoli 

zakończyć zadanie i uruchomić oświetlenie w bieżącym roku. W ramach funduszu 

sołeckiego zaplanowano wydatki w kwocie 11.655 zł na kontynuację budowy 

oświetlenia. Brakuje 5.145 zł, aby dokończyć to zadanie inwestycyjne. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

odnośnie dotacji dla ROK zapytała, czy były to zobowiązania gminy. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, iż plan dotacji dla ROK był wyższy o 87.000 zł, ale fizycznie gmina nie przekazała 

środków, po uzgodnieniu, że mogą posiadać zobowiązania. Zatem obecnie gmina przekazuje  

środki, które miała przelać w ubiegłym roku.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

nawiązując do wydzielonej kwoty subwencji oświatowej zapytała, jakie było uzasadnienie 

wprowadzenia dwóch nowych rozdziałów i rozdzielenia subwencji. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, że subwencja oświatowa na dzieci niepełnosprawne jest inaczej naliczana i jest 

wyższa. Ministerstwo nakazało rozliczyć się z niej, ale jest to pomyłką i podejrzewa, iż za 2-3 

lata przepisy prawne w tym zakresie zmienią się. Do tej pory gminy z żadnej subwencji nie 

musiały się rozliczać. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, w jaki sposób będą wyliczone kwoty wydatkowane na dzieci niepełnosprawne                          

i pełnosprawne. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż Wydział Edukacji (…) przyjął pewne algorytmy mając wiedzę, ile dzieci 

niepełnosprawnych jest w poszczególnych klasach.  

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

odnośnie oszczędności z realizacji projektu wodociągowania Kukowa zapytała, czy zostały 

jeszcze jakieś miejscowości w gminie, które nie posiadają wodociągu. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, że praktycznie cała gmina została zwodociągowana. Zostały nieliczne miejsca 

na koloniach wsi, ale jest już wykonywany plan w jakiej kolejności będzie budowany tam 

wodociąg.  

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

podkreśliła, iż może warto wspomniane oszczędności przeznaczyć na dokończenie budowy 

wodociągów. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, że jest już zaplanowane przeznaczenie oszczędności, a gmina najpierw musi 

uzyskać zgodę. Kwota w wysokości 1.000.000 zł zostanie wydatkowana na remont 

drewnianego mostu oraz zakup urządzeń do oczyszczalni ścieków. 
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Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wtrąciła, iż w ramach tej kwoty ewentualnie zostaną jeszcze wybudowane przydomowe 

oczyszczalnie ścieków przy budynkach komunalnych na wsiach – Dąbrowskie, Raczki 

Wielkie, Rosochackie, Babki Oleckie, Zatyki. W ramach powyższego projektu nie można 

wybudować samego wodociągu.  

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

dodał, że wodociągowanie wsi dokończy Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji                        

w ramach własnych środków.  

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

stwierdziła, iż na jednej z sesji zadała burmistrzowi pytanie, czy są jakieś oszczędności                        

z realizacji projektu i burmistrz odpowiedział, że nie ma oszczędności, bo projekt zakończył 

się. Teraz okazuje się, iż pieniądze są.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wtrąciła, że na tamten czas nie było możliwości przedłużenia realizacji projektu. 

 

Członek komisji – Wiesław Zalewski 

odnośnie wodociągowania wsi stwierdził, że w Babkach Gąseckich wykonano wodociąg, ale 

pozostała jedna rodzina, w której jest bardzo chora osoba i rodzina ta nie ma doprowadzonej 

wody. Jego zdaniem jest to kwestia wykonania sieci na odcinku ok. 300 m. Prosił, aby w 

przypadku takiej możliwości, w pierwszej kolejności wykonać przyłącze dla tej rodziny. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

powiedział, że w tego typu przypadkach spółka we własnym zakresie będzie wykonywać 

przyłącza i należy się z tym zwrócić do prezesa przedsiębiorstwa.  

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

zapytała, jakie urządzenia planuje się zakupić do oczyszczalni ścieków. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, iż mają być zakupione sita i sortowniki do zniwelowania brzydkich zapachów. 

Planuje się zakup urządzeń w ramach projektu przy 90%-owym dofinasowaniu, aby spółka 

miała środki na wykonywanie wodociągów. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, czy rozpoczęły się już prace związane z ogłaszaniem przetargów na realizację 

projektów technicznych, których w budżecie zaplanowano kilkanaście. Ma na myśli głównie 

„Koncepcję zagospodarowania jeziora Oleckie Wielkie i nabrzeża rzeki Lega w mieście” oraz 

projekt budowy ścieżek rowerowych w gminie Olecko.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że podpisała już wiele umów na wykonanie wspomnianych zadań 

inwestycyjnych, na część z nich zostały ogłoszone przetargi, na część nastąpił już wybór 

ofert. Jeśli chodzi o projekt budowy ścieżek rowerowych w gminie Olecko nie pamięta, aby 

taką umowę podpisywała.  

Na sesji w punkcie „Informacje Burmistrza z okresu międzysesyjnego” burmistrz przedstawia 

informacje o etapie realizacji każdego zadania inwestycyjnego. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

wtrąciła, iż kilkakrotnie była zgłaszana prośba, aby był wpływ społeczny na dwa wspomniane 

wyżej projekty. Stąd jej pytanie, czy prace zostały już rozpoczęte.  
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Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza,  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok. 

 

 

l) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadania pn. 

„Budowa drogi powiatowej nr 1907N Kijewo - Chełchy – dr. kraj. nr 16  

w miejscowości Babki Gąseckie” 
 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, iż gmina udzieli pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu w wysokości 400.000 

zł na budowę drogi w Babkach Gąseckich. Do przekazania środków niezbędne jest podjęcie 

przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, kto był wykonawcą drogi.  

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, że wykonawcą było Przedsiębiorstwo Robót Drogowych z Ełku.  

 

Członek komisji – Grzegorz Wróblewski 

zapytał, kto wygrał przetarg na utrzymanie dróg gminnych. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, iż przetarg wygrała firma EKODROM Sp. z o.o. z Augustowa, która na terenie 

gminy Olecko będzie świadczyć usługi po raz pierwszy.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, kto wykonuje usługi z zakresu sprzątania miasta. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, że przetarg wygrała spółka PGK, która sprząta również drogi powiatowe.  

 

Członek komisji – Grzegorz Wróblewski 

odnośnie odbioru śmieci z terenu gminy Olecko zaznaczył, że firma z Białegostoku 

zaoferowała niską cenę i były obawy, że sobie nie poradzi, a system odbioru funkcjonuje 

dobrze.  

 

Członek komisji – Henryk Markowski 

wtrącił, iż niedobrze jest, że firma wywożąca śmieci nie ma własnych pojemników, tylko je 

wydzierżawia, bo pracownicy nie dbają o nie. Spółdzielnia Mieszkaniowa rocznie wydatkuje 

prawie 30.000 zł na dzierżawę pojemników i jeszcze ma zapewnić ich czyszczenie, a przecież 

nie ma do tego warunków. W ramach zawartej umowy gmina powinna zastrzec, aby firma 

udostępniała swoje pojemniki.  

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

zwrócił uwagę, że o tym mówi ustawa. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 

 

 



 11 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadania pn. „Budowa drogi 

powiatowej nr 1907N Kijewo - Chełchy – dr. kraj. nr 16 w miejscowości Babki Gąseckie”. 

 

Na tym punkt zakończono.   

 

Do punktu 2 – Analiza planów zaopatrzenia gminy w energię elektryczną, cieplną oraz 

gaz. Wydatki gminy na oświetlenie ulic, placów i dróg publicznych znajdujących się na 

terenie gminy. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

przypomniała, iż temat został ujęty w planie pracy komisji i w związku z tym skierowała do 

Burmistrza pismo z prośbą o przygotowanie odpowiedzi na następujące pytania: 

 

1) W jakich dokumentach zostały zawarte założenia w zakresie planów i organizacji 

zaopatrzenia gminy w energię elektryczną, ciepło, paliwa gazowe (ustawa z dnia 8 

stycznia 2010 r. o zmianie ustawy – Prawo energetyczne oraz zmianie niektórych 

innych ustaw): 

 

Wpłynęła odpowiedź, iż uchwałą  Nr ORN.0007.110.2012 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 

29 listopada 2012 r. został przyjęty „Projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta i Gminy Olecko na lata 2012-2027”.  

Poprosiła o odczytanie spisu treści planu oraz wniosków zawartych w planie. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

odczytała spis treści dokumentu oraz wnioski. 

Odnośnie informowania o współfinansowaniu ze źródeł zewnętrznych przedsięwzięć 

związanych z racjonalizacją użytkowania ciepła oraz energii elektrycznej w obiektach 

należących do gminy i budynkach mieszkalnych oraz innych budynkach należących do 

podmiotów gospodarczych powiedziała, że informacje były przekazywane. Ze 

współfinansowania z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Olsztynie na termomodernizację budynków korzystała Spółdzielnia Mieszkaniowa                       

w Olecku oraz wspólnoty mieszkaniowe. Jeśli chodzi o zasoby komunalne, 

termomodernizacje przeprowadzono w tych budynkach, które były objęte planem 

rewitalizacji. Aktualnie również są podejmowane działania termomodernizacyjne polegające 

na ociepleniu przegród zewnętrznych budynków, wymianie stolarki okiennej i drzwiowej, 

wymianie i montażu zaworów termostatycznych, modernizacji źródeł światła.  

Jeśli chodzi o zasoby komunalne, co roku część stolarki okiennej jest wymieniana. W tym 

roku była przeprowadzona termomodernizacja i wymieniana stolarka okienna w budynku 

Kolejowa 31, na co gmina pozyskała dofinansowanie w wysokości 80% z WFOŚiGW.  

 

Członek komisji – Wiesław Zalewski 

zapytał, o jakim biogazie jest mowa w planie i co się z nim dzieje.  

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

wyjaśnił, iż biogaz jest potrzebny do uruchomienia procesu kogeneracji, polegającym na 

wytworzeniu ciepła i energii elektrycznej w jednym procesie technologicznym. W specjalnym 

silniku spalanie gazu wytwarza prąd, który jest sprzedawany do zakładu energetycznego. Przy 

okazji jest produkowane ciepło. Taki proces stosuje jeden z największych oleckich 

przedsiębiorców, który posiada własną biogazownię.  

Biogaz to zwykły metan, który powstaje z rozkładu roślin. Natomiast biomasa jest świetnym 

nawozem do produkcji roślin i tym samym powstaje cykl zamknięty. 
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Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

dodała, że są różne czynniki wytwarzania prądu, od zwykłego węgla, do każdego innego 

paliwa. Kiedyś pojawił się pomysł wykorzystania gazu z miejskiego składowiska odpadów. 

Jednak, by móc go wykorzystać należałoby stworzyć całą instalację i wcześniej zrobić 

kalkulację opłacalności przedsięwzięcia.  

 

2) Koszty zużycia mediów sieciowych Urzędu Miejskiego w Olecku i jednostek 

organizacyjnych gminy.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, iż zostało przygotowane zestawienie według zaproponowanej tabeli                            

i zapytała, czy są uwagi do tego punktu. 

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

zwróciła uwagę, że jest duży spadek kosztów w budynku Urzędu Miejskiego, jeśli chodzi                  

o zużycie energii elektrycznej, z ok. 50 tys. zł na ok. 30 tys. zł. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

wyjaśniła, iż dokładnie nie orientuje się w kosztach zużycia energii elektrycznej przez urząd, 

ale jedną z możliwości obniżenia kosztów jest wymiana komputerów na sprzęt nowszej 

generacji oraz obniżenie kosztów poprzez udział gminy w grupie zakupowej energii 

elektrycznej. Ważnym czynnikiem jest również to, ile w ciągu roku jest dni słonecznych i czy 

jest potrzeba włączenia światła w urzędzie.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, które budynki jednostek organizacyjnych gminy poddane zostały termomodernizacji 

i w jakim zakresie. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że nie zajmuje się jednostkami organizacyjnymi gminy, więc nie jest w stanie 

odpowiedzieć na powyższe pytanie. Jeśli chodzi o szkoły, MOSiR i ośrodek kultury, to 

odpowiedzialny jest Wydział Edukacji (…), jeśli chodzi o MOPS i WTZ, to odpowiedzialny 

jest Wydział Spraw Obywatelskich (…).  

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

wtrącił, iż praktycznie wszystkie budynki jednostek organizacyjnych gminy były 

termomodernizowane.  

 

Członek komisji – Wiesław Zalewski 

zapytał, czy skoro w Olecku jest już gaz ziemny, są jakieś plany odnośnie ogrzewania 

budynków tym paliwem. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, że najtańszym nośnikiem energii do produkcji 1 GJ ciepła jest miał węglowy. 

Jeśli chodzi o zmianę rodzaju paliwa do ogrzewania na gaz ziemny trzeba poczekać na rozwój 

sytuacji, gdyż były przypadki zmiany nośnika ciepła na olej opałowy, który potem szybko 

podrożał i znów zmieniano rodzaj paliwa do ogrzewania. Przedsiębiorstwo Energetyki 

Cieplnej Sp. z o.o. w Olecku produkuje ciepło na olejach ciężkich, czyli dosyć tanio.                           

W planach ma budowę swojej ciepłowni na własnej działce przy pozyskaniu dofinansowania 

ze środków zewnętrznych. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

stwierdziła, iż na południu Polski jest duży problem ze smogiem. Na terenie miasta też są 

opracowane strefy zagrożenia emisjami, chodzi głównie o osiedla domów jednorodzinnych. 
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Trzeba liczyć się z tym, że raczej szybko wejdą w życie przepisy prawne, które zmuszą 

wytwórców energii cieplnej do używania paliwa bardziej przyjaznego środowisku. Jednak 

każde takie przejście na paliwo o mniejszej szkodliwości będzie wiązało się z poniesieniem 

kosztów.  

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

dodał, że przedsiębiorca, o którym wcześniej wspominał, zastanawia się nad budową własnej 

ciepłowni, gdyż ma tak dużo odpadów, że byłby w stanie wyręczyć inne, mniejsze  

ciepłownie, których w mieście jest kilka. Rozwiązaniem byłoby partnerstwo publiczno-

prywatne w tym zakresie.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, w których jednostkach gminnych są wykorzystywane solary lub fotowoltaika.  

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, iż solary są zainstalowane przy Środowiskowym Domu Samopomocy                        

w Olecku, natomiast planowane są na dachu Hali „Lega”.  

 

Członek komisji – Henryk Markowski 

zaznaczył, że wiele budynków z zasobu komunalnego gminy nie jest podłączonych do sieci 

cieplnej i wytwarza duże zanieczyszczenie powietrza.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

wtrąciła, iż jeśli budynek należy do wspólnoty, to jest budynkiem prywatnym i gmina nie ma 

na niego wpływu. Natomiast, jeśli w budynku jest chociaż jedno mieszkanie gminne, to 

gmina posiada udziały i decyduje wg udziałów. Jej zdaniem dopóki nie zostaną wprowadzone 

opłaty za zanieczyszczanie środowiska, to nie ma możliwości zmuszenia wspólnot 

mieszkaniowych, ani prywatnych właścicieli podłączenia się do sieci cieplnej.  

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

nawiązując do wsparcia gminy w zakresie dofinansowania budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków zapytała, czy nie warto byłoby przyjąć programu dopłat do instalowania 

kolektorów słonecznych.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

wtrąciła, że instalacja kolektorów jest dofinansowywana z WFOŚiGW. 

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

podkreśliła, iż to dofinansowanie jest mniej korzystne, niż gdyby był stosowny program 

gminy. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

stwierdził, że pomysł jest dobry, ale obecnie w budżecie nie ma środków na dofinansowanie 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Ponad 10 wniosków nie zostało jeszcze 

rozpatrzonych, bo jest duże zainteresowanie. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

jej zdaniem w takiej sytuacji warto byłoby wykreślić z budżetu jakiś projekt mało realny,                    

a przeznaczyć te środki na dofinansowanie budowy oczyszczalni ścieków. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

odnośnie oczyszczalni ścieków wyjaśniła, że takie rozwiązania powinny być stosowanie w 

przypadku zabudowy kolonijnej, gdzie nie ma możliwości podłączenia gospodarstw do sieci 
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kanalizacyjnej. Natomiast przy zwartej zabudowie powinno wykonywać się sieć 

kanalizacyjną. Wszystkie złożone wnioski zostaną rozpatrzone i dofinansowane. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

nawiązując do programu dofinansowania budowy solarów powiedziała, że przyczyniłoby się 

to do zmniejszenia emisji CO2. Jednak takie rozwiązania mają sens tam, gdzie zużywa się 

dużo wody. W Gołdapi dwa osiedla mają solary i tam dobrze to funkcjonuje.  

 

 

3) Działania podejmowane przez gminę w latach 2011 – 2014 w celach: obniżenia 

kosztów wytworzenia i wykorzystania ciepła, obniżenia kosztów wykorzystania energii 

elektrycznej obiektów użyteczności publicznej, oświetlenia ulic, placów w mieście, 

oświetlenia dróg i miejscowości gminnych. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

podkreśliła, iż zagadnienie w części zostało omówione wyżej, natomiast jeśli chodzi o koszty 

wytworzenia ciepła PEC przedstawił bardzo dokładną informację.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

wtrąciła, że PEC jest dostawcą ciepła do niewielkiej liczby odbiorców, największym 

dostawcą ciepła w Olecku jest Spółdzielnia Mieszkaniowa.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, czy coś wiadomo na temat wniosku pt. „Modernizacja systemu ciepłowniczego 

Olecka polegająca na budowie ciepłowni bazującej na produkcji energii cieplnej ze spalania 

biomasy oraz modernizacja sieci i budowa węzłów cieplnych” złożonego w 2013 r.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

odpowiedziała, iż wniosek nie zakwalifikował się do dofinansowania. 

 

4) Ocena stanu istniejącego oświetlenia. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

wyjaśniła, że oświetlenie na terenie gminy jest głównie sprzed 30-40 lat od opraw rtęciowych, 

poprzez oprawy sodowe do oświetlenia ledowego na ul. Nocznickiego. W 2009 r. została 

wykonana inwentaryzacja oświetlenia, która jest bardzo pomocna, jeśli dokonuje się jakichś 

zmian. W ramach inwentaryzacji sporządzono prognozę, gdzie należałoby uzupełnić 

oświetlenie, aby je poprawić. Przykładowo powstają nowe ulice albo są budowane nowe 

domy na wsiach, a oświetlenia na nowych odcinkach jeszcze nie ma. Niestety stare lampy 

oprócz generowania kosztów wpływają na komfort wizualny i widoczność na drodze. Zatem 

może być sytuacja, iż na jednej ulicy są różne typy opraw, a co za tym idzie różny efekt 

świetlny. Generalnie oświetlenie w gminie wymaga modernizacji i to nie jest kwestia tylko 

wymiany opraw i żarówek.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

wskazała, iż modernizacja oświetlenia powinna być ujęta w kierunkach działań burmistrza na 

tą kadencję.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

zgodziła się i stwierdziła, że wykonując inwentaryzację oświetlenia w 2009 r. z zamysłem 

modernizacji. Do tej pory żaden program unijny nie przewidywał dofinansowania na 

modernizację oświetlenia ulicznego. Pojawiały się firmy, które proponowały gminie 

wykonanie nowego oświetlenia, a potem przez następne lata pobierałyby od gminy pieniądze, 

które pozostałyby w ramach oszczędności z oświetlenia. Jednak podliczając koszty wymiany 
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oświetlenia w takiej formie niecelowe byłoby korzystanie z pośrednika. W nowym 

budżetowaniu środków UE jest szansa, że pojawi się program, z którego będzie można 

otrzymać na ten cel dofinansowanie.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

wtrąciła, że szanse już były w ramach programu modernizacja oświetlenia w celu 

racjonalizacji zużycia energii elektrycznej jednostek samorządu. W Augustowie zrobiono 

modernizację oświetlenia. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

wyjaśniła, iż samorząd wykonał modernizację  w systemie, o którym mówiła wcześniej.  

 

5) Koszty konserwacji oświetlenia. 

 

 Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, kto przeprowadza konserwację oświetlenia, chodzi jej o mycie kloszy, które przed 

sezonem są brudne. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

odpowiedziała, iż konserwację przeprowadza zakład energetyczny jeśli chodzi o wymianę 

żarówek, natomiast oprawy myje spółka PGK. 

 

Członek komisji – Wiesław Zalewski 

upewnił się, że za wymianę żarówek w latarniach płaci gmina. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

wyjaśniła, iż koszty te pokrywa gmina, z tym że jest podpisana umowa, według której gmina 

ponosi koszty proporcjonalnie do zużytej energii. Koszty te wynoszą 30%.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zwróciła uwagę, iż według informacji plan na 2015 rok na zużycie energii na oświetlenie 

drogowe wynosi 700.000 zł, natomiast na konserwację oświetlenia wynosi 450.000 zł, czyli 

bardzo dużo.  

 

Członek komisji – Zbigniew Aksienionek 

wtrącił, że te koszty to 60%, a nie 30% jak wspomniano wcześniej. Proporcja nie jest stała. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

odpowiedziała, iż proporcja jest stała, a w tabeli są podane koszty za 2014 r., kiedy było 

dwóch dostawców energii oraz koszty za 2013 r., kiedy energia była kupowana tylko                            

z zakładu energetycznego.   

 

Członek komisji – Wiesław Zalewski 

zapytał, czy jeśli zakład energetyczny wymieni przykładowo 10 żarówek na wsi, to wystawia 

każdorazowo gminie za tą usługę fakturę. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że zgodnie z umową gmina ponosi koszt proporcjonalnie do zużytej energii. 

Gmina nie płaci, za to, kiedy te lampy nie świeciły, czyli koszt zakupu energii spada.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

reasumując stwierdziła, iż w tym przypadku nie ma żadnej dyskusji, bo konserwację 

oświetlenia prowadzi zakład energetyczny. Koszty zakupu energii zostały obniżone, gdyż 

gmina jest w grupie zakupowej.  



 16 

Członek komisji – Wiesław Zalewski 

zapytał, czy koszty zakupu energii podlegają procedurze przetargowej. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że przetarg jest ogłaszany przez grupę zakupową, w której jest gmina i jej 

jednostki organizacyjne oraz starostwo i inne gminy ościenne.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, czy niemożliwe było wyszczególnienie kosztów konserwacji oświetlenia w podziale 

na ulice i place miejskie oraz drogi i miejscowości gminne. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

odpowiedziała, iż nie dysponuje takim wykazem. Należałoby spisać koszty z wszystkich 

faktur, które są wystawiane na poszczególne obwody na konkretny licznik.  

 

Członek komisji – Grzegorz Wróblewski 

zapytał, czy na każdą wieś jest odrębny licznik zużycia energii elektrycznej i czy świetlica                  

i oświetlenie uliczne jest razem.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że na wsiach są odrębne liczniki. Do 2013 r. dysponowała zestawieniami na 

poszczególne liczniki, kiedy jeszcze dostawcą energii był tylko zakład energetyczny. Jeśli 

chodzi o oświetlenie uliczne są zupełnie inne opłaty niż za zwykłe zużycie energii. 

 

 

6) Dochody gminy z podatku od obiektów infrastruktury energetycznej w latach 2011-

2014 i ich wykorzystanie.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

upewniła się, iż pieniądze z podatków od obiektów infrastruktury energetycznej wpływają do 

ogólnego budżetu i nie można wyszczególnić tych dochodów i przeznaczyć ich np. na 

konserwację oświetlenia. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

potwierdziła, że te środki wpływają do ogólnego budżetu, w którym po jednej stronie są 

dochody, a po drugiej wydatki, nie ma możliwości wyszczególnienia tych dochodów.    

 

7) Plany Gminy dotyczące zwiększenia efektywności energetycznej na lata 2014-2020. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

stwierdziła, iż w przedłożonej informacji właściwie nie ma odpowiedzi na powyższe pytanie. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

wyjaśniła, że nie ma konkretnych planów w tym zakresie. Jeśli pojawią się środki zewnętrzne 

na modernizację oświetlenia ulicznego, gmina będzie składała wniosek o dofinansowanie.   

 

Członek komisji – Wiesław Zalewski 

zapytał, czy w związku ze zmianą czasu z zimowego na letni, trzeba przypominać zakładowi 

energetycznemu o zmianie pory uruchomienia latarni. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

wyjaśniła, iż jeśli chodzi o włączanie oświetlenia ulicznego są stosowne normy, kiedy                                    

w danej porze roku mają uruchomić się lampy.  
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Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

jej zdaniem warto byłoby uwzględnić modernizację oświetlenia ulicznego na terenie gminy 

Olecko w kierunkach działań burmistrza na kadencję 2014-2018 oraz podjąć działania w celu 

podniesienia efektywności zużycia energii w placówkach użyteczności publicznej                                 

i w jednostce samorządu terytorialnego. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

stwierdziła, że inwestycja w zakresie wymiany oświetlenia w urzędzie nie wpłynie znacząco 

na zmniejszenie kosztów zużycia energii, bo na cenę energii elektrycznej wpływa głównie 

koszt jej wytworzenia.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

podkreśliła, iż biorąc pod uwagę „Projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta i Gminy Olecko na lata 2012-2027” należy robić 

wszystko, aby podjąć działania związane z biomasą w ramach partnerstwa publiczno-

prywatnego.  

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

podkreślił, iż cieszy się, że komisja zajęła się powyższym tematem. Jednak odnośnie planów 

zaopatrzenia w ciepło wszystko się szybko zmienia. Kiedyś była mowa o ogrzewaniu olejem 

opałowym, a potem akcyza na olej bardzo znacznie wzrosła i ten typ ogrzewania nie opłacał 

się.  

Dyrektorzy szkół i innych jednostek organizacyjnych gminy wiedzą, że odnawialne źródła 

energii obniżają koszty zużycia energii. Mieszkańcy gminy też są w tym zakresie świadomi, 

jednak nie ma regulacji prawnych w tym zakresie.   

 

Komisja przyjęła następujące wnioski: 

 uwzględnić modernizację oświetlenia ulicznego na terenie gminy Olecko                             

w kierunkach działań burmistrza na kadencję 2014-2018; 

 podjąć działania w celu podniesienia efektywności zużycia energii w placówkach 

użyteczności publicznej i w jednostce samorządu terytorialnego. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 
 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, że do biura Rady Miejskiej wpłynęły następujące sprawy: 

 

 propozycje Klubu Radnych OKO do projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 

kierunków działań Burmistrza Olecka w kadencji 2014-2018 – radni otrzymali 

mailem. Prosiła, aby zapoznać się z dokumentem; 

 wniosek zgłoszony podczas sesji Rady Miejskiej, odbytej w dniu 25 lutego 2015 r. – 

odczytała treść. Pytała na szkoleniu o sytuację udzielania głosu mieszkańcom na sesji, 

gdyż podczas ostatnich obrad było ok. 40 mieszkańców gminy i Przewodniczący nie 

udzielił wówczas głosu. Miał prawo podjąć taką decyzję, jednak osobiście nie zgadza 

się z tym. Po rozmowie ze szkolącym uważa, iż punkt porządku sesji „Głos wolny, 

wolność ubezpieczający” winien być w tym punkcie, gdzie jest, ale Przewodniczący 

powinien korzystać z zapisów Regulaminu Rady Miejskiej w Olecku. Widząc na sesji 

mieszkańców winien, zgodnie z §18 regulaminu, poprosić o zgłaszanie osób do 

dyskusji, aby miały możliwość zabrania głosu. Zatem powyższy wniosek modyfikuje, 

iż chodzi w nim o korzystanie i uczulenie na korzystanie z prawa, aby udzielić głosu i 

zapytać kto chciałby zabrać głos nawet przed rozpoczęciem sesji.  
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Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

wtrącił, iż dyskusja nad w/w wnioskiem miała miejsce również na poniedziałkowym 

posiedzeniu Komisji Oświaty (…). Mieszkańcy nie mają ograniczonego dostępu do władz 

samorządowych – jest możliwość przyjścia we wtorek do burmistrza i na dyżury 

Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

 

Członek komisji – Zbigniew Aksienionek 

dodał, że przed sesją są posiedzenia komisji, na których mieszkańcy mogą zabrać głos.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

powiedziała, iż zgodnie z regulaminem rady, mieszkaniec ma prawo przed sesją zgłosić 

przewodniczącemu, że w imieniu określonej grupy mieszkańców chciałby zabrać głos. 

Przewodniczący decyduje, czy temu mieszkańcowi udzieli głosu, ale chodzi o to, że musi być 

poinformowane, czy ma prawo czy nie zabrać głos w nadzwyczajnych sytuacjach.  

 

Członek komisji – Grzegorz Wróblewski  

jego zdaniem sytuacja na lutowej sesji była nadzwyczajna i mieszkańcy zostali źle 

potraktowani. Przyszli w konkretnej sprawie i powinien być im udzielony głos.  

 

Członek komisji – Zbigniew Aksienionek 

uważa, iż powyższym tematem powinna zająć się Komisja Statutowa i przekazać to 

Przewodniczącemu Rady. 

 

Komisja zgłosiła wniosek, aby stosować §18 ust. 3 Regulaminu Rady Miejskiej                     

w Olecku. Szczególnie dotyczy to sytuacji nadzwyczajnych. Komisja wnosi, aby sprawą 

zajęła się także Komisja Statutowa i omówiła to zagadnienie z Przewodniczącym Rady. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

kontynuowała omawianie spraw wniesionych: 

 

 W dniu 27 lutego 2015 r. wpłynęło sprawozdanie z realizacji zadań podejmowanych 

przez Komendę Powiatową Policji w Olecku w roku 2014; 

 Do wiadomości radnych wpłynęły dwa odwołania od decyzji Kierownika Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku w sprawie odmowy przyznania pomocy                         

w formie zasiłku celowego; 

 W dniu 4 marca br. wpłynęło zaproszenie od mieszkańców Sołectwa Łęgowo na 

Zebranie Wiejskie; 

 W dniu 5 marca br. wpłynęło sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Olecku za rok 2014. Tematem pomocy społecznej komisja 

zajmie się w kwietniu. Prosiła o jak najszybsze zgłoszenie zagadnień do tematu; 

 Pismo Stowarzyszenia Urbanistów Północnej Polski z ofertą szkoleń i warsztatów                  

z zakresu gospodarki przestrzennej. 

 Prezes Stowarzyszenia DON KICHOTE przedłożył opracowanie własne dotyczące 

możliwych zagrożeń wynikających z sąsiedztwa turbin wiatrowych znacznych 

rozmiarów. 

 Do wiadomości radnych wpłynęły pisma nauczycieli Gimnazjum Nr 2 im. Mikołaja 

Kopernika w Olecku w sprawie rozpatrzenia ich trudnej sytuacji zawodowej. 

Zapytała, jak jest rozwiązywana sprawa pani dyrektor.  

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, iż sytuacja w szkole jest trudna, bo utworzyły się dwa obozy. Część 

nauczycieli trzyma stronę pani dyrektor, część jest przeciwko niej. Jego zdaniem 

rozwiązaniem sprawy będzie rozstrzygnięcie konkursu na stanowisko dyrektora szkoły.  
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Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, czy organ prowadzący czyni starania, by wyjaśnić sprawę, bo nauczyciele zgłaszają 

poważne zarzuty. Jej zdaniem burmistrz powinien zwrócić się o wyjaśnienie tej sprawy do 

prokuratury, czy zarzuty są zasadne.  

 

Komisja zgłosiła wniosek, aby organ prowadzący zwrócił się do odpowiednich organów 

(prokuratury, policji) o przeprowadzenie postępowania sprawdzającego i sprawdzenie 

informacji podawanych w pismach nauczycieli Gimnazjum Nr 2 im. Mikołaja 

Kopernika w Olecku.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

kontynuowała omawianie spraw wniesionych: 

 

 Uchwała Nr RIO.VIII-0120-96/15 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 5 marca 2015 roku w sprawie opinii o 

prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Olecko na podstawie przyjętej przez 

jednostkę samorządu terytorialnego Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-

2024 oraz uchwały budżetowej na rok 2015. Opinia jest pozytywna. 

 Wojewoda Warmińsko-Mazurski rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 6 marca br. 

stwierdził nieważność uchwały nr ORN.0007.2.2015 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 

30 stycznia 2015 r. w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego między ulicami Grunwaldzką, Wąską, 1 Maja                           

i Placem Wolności w Olecku.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, dlaczego mpzp wyłożony do wglądu różnił się od podjętego przez radnych.  W 

uzasadnieniu wojewoda wskazuje, iż jest duża różnica. Jej zdaniem powodem jest albo 

niestaranność osoby przygotowującej plan, albo nieznajomość procedury. Radni muszą mieć 

zaufanie do osób przygotowujących projekty uchwał, a w tym przypadku to zaufanie zostało 

zachwiane. Prosi o odpowiedź w tej sprawie. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

stwierdził, że odpowiedź zostanie udzielona przed sesją lub na sesji. 

 

 Pismo Ogólnopolskiego Stowarzyszenia „Pozytywna Energia” z Poznania                                

z propozycją zapisów  do studium w zakresie lokalizacji turbin wiatrowych.  

 Burmistrz Olecka przedłożył sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania 

rodziny za rok 2014.  

 W dniu 17 marca br. firma Oleckie Elektrownie Wiatrowe Kot Sp. j. przedłożyła 

propozycje korekty do projektu zmiany studium, natomiast w dniu 20 marca br. 

przedłożyła petycję z podpisami mieszkańców miejscowości Biała Olecka i Lenarty 

popierających lokalizację turbin wiatrowych. 

 Stowarzyszenie zwykłe „Wszyscy Razem”, w dniu 20 marca 2015 r., zwróciło się                  

z prośbą o zorganizowanie wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Miejskiej 

w Olecku dotyczącego procedowania zmian w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko.  

 W dniu 20 marca br. wpłynęło pismo mieszkańców gminy Olecko i innych gmin 

ościennych popierające inwestycje w zakresie energetyki wiatrowej. 

 W dniu 23 marca br. wpłynęło pismo Ogólnopolskiego Stowarzyszenia „Pozytywna 

Energia” z Poznania z symulacją finansową możliwych dochodów gminy w zakresie 

turbin wiatrowych. 

 W dniu 25 marca br. burmistrz przedłożył odpowiedź na pismo 13 radnych Rady 

Miejskiej w Olecku w sprawie zatrudniania kobiet świadczących usługi opiekuńcze na 
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tzw. „umowy śmieciowe”. Odczytała treść pisma i powiedziała, iż nie zgadza się                    

z  odpowiedzią.  

 

Członek komisji – Henryk Markowski 

stwierdził, iż radni nie mają wpływu na zatrudnienie opiekunek przez prywatną firmę. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

wtrąciła, że na szkoleniu pani prezes RIO wskazała, iż samorząd ma pewne narzędzia. Nie 

chodzi o jakość usług opiekuńczych. W odpowiedzi wskazano, iż obowiązujące przepisy 

prawa nie pozwalają na unieważnienie przetargu, a ze szkolenia wie, że zgodnie z art. 145                             

ust. 1 ustawy Prawo zamówień publicznych w razie zaistnienia istotnej zmiany okoliczności 

powodującej, że wykonanie umowy nie leży w interesie publicznym, czego nie można było 

przewidzieć w chwili zawarcia umowy, zamawiający może odstąpić od umowy w terminie      

30 dni od powzięcia wiadomości o tych okolicznościach. Wówczas wykonawca nie ma prawa 

odwołać się od tego. 

Jej zdaniem istnieje możliwość unieważnienia przetargu ze względu na interes publiczny. 

Wpłynęło kilka pism, w których opiekunki skarżą się, że m.in. na nie odprowadzanie składek 

ZUS.  

 

Członek komisji – Zbigniew Aksienionek 

stwierdził, iż radni nie znają treści umowy. Jego zdaniem należy zobowiązać MOPS, aby 

wyjaśnił sprawę. Ponadto tematem tym będzie zajmować się Komisja Rewizyjna. 

 

Komisja wnosi, aby powołując się na art. 145 ust. 1 ustawy Prawo zamówień publicznych 

rozwiązać z wykonawcą umowę na świadczenie usług opiekuńczych. 

 

Innych spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski. 
 

Członek komisji – Wiesław Zalewski 

poprosił, aby jak najszybciej nowa firma odpowiedzialna za utrzymanie dróg gminnych 

żwirowych przystąpiła do ich równania, bo już robi się sucho. 

 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

   Protokołowała                                                         Przewodnicząca Komisji 

        Małgorzata Adameit                    Maria Dzienisiewicz 

         

                            

 

 


